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 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkesutvalet 
Møtestad: Fylkesutvalsalen, 3. etasje, Fylkeshuset, Agnes Mowinckelsgt. 5, Bergen 
Dato: 29.05.2019 
Tidspunkt: 11:00 – 13.50 

 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Leiar A 
Roald Kvamme Medlem A 
Kari Sørensen Bernardini Medlem A 
Synnøve Solbakken Medlem A 
Helge Nævdal Medlem A 
Mona Røsvik Strømme Medlem H 
Nils Marton Aadland Medlem H 
Terje Søviknes Medlem FRP 
Roald Stenseide Medlem FRP 
Pål Kårbø Medlem KRF 
Benthe Bondhus Medlem SP 
Aud Karin Oen Medlem SV 
Tom Sverre Tomren Medlem KRF 
Anne Beth Njærheim Medlem V 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Stein Inge Ryssdal Silja Ekeland Bjørkly H 
   
Merknader 
Fylkesvaraordførar Pål Kårbø leidde møtet frå kl. 11.00 til kl.11.20 og frå kl. 12.50 til møtet vart avslutta. 
 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Ingrid Kristine Holm Svendsen Kst. fylkesrådmann 
Nils Egil Vetlesand Kst. fylkesdirektør økonomi og organisasjon 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør opplæring 
Håkon Rasmussen  Fylkesdirektør samferdsel 
Per Morten Ekerhovd  Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
Bård Sandal Fylkesdirektør regional utvikling 
Jostein Fjærestad Direktør 
Arne Åsan Fylkestannlege 
Målfrid Vik Sønstabø Direktør Skyss 
Hilde Joranger Mæland Leiar kommunikasjonsrådgiving  
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet 
Sigrid Helene Aardal Seniorrådgjevar 
Berit Dianne Kilvær Spesialkonsulent 
Silje Lyngstad Spesialrådgjevar 

 
Sigrid Helene Aardal 

sekretær 



2 

Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 85/19 Godkjenning møteinnkalling og sakliste   

PS 86/19 Godkjenning møtebok forrige møte   

PS 87/19 Referatsaker (meldingar)   

RS 65/19 Midlertidige tiltak i påvente av ny E39 mellom Vågsbotn 
og Klauvaneset - Svar 

2018/13472  

RS 66/19 Eigarrapport 2019-1 frå Ferde 2016/34293  

RS 67/19 Statusmøte om Nasjonal transportplan 2022-33 - 
Møtereferat frå tre møte om hhv. Vossabanen/E16 
Arna-Voss (k5), E29 og Sotrasambandet 

2018/10651  

RS 68/19 Hordfast og bompengefri kollektivtransport, brev frå 
NMF til samferdselsministeren 

2014/15115  

RS 69/19 Finansering av Ringveg aust 2018/15021  

RS 70/19 Beredskap for stengte tunnelar i sone nord, E39. 2018/7835  

RS 71/19 Gratis å ta med sykkel på båtrutene 2019/10878  

RS 72/19 Fråsegn om snøggbåtanløp i Bekkjarvik 2019/11011  

RS 73/19 Program for folkehelsearbeid i Hordaland. Status 
programarbeidet og endra økonomiske rammer 

2018/10978  

RS 74/19 Evalueringsrapport Kulturkonferansen Vestland 2019 2018/15031  

RS 75/19 Svar på spørsmål om framdriftsplan for salet av 
eigedom på Fløksand i Meland kommune 

2014/17256  

RS 76/19 Svar på spørsmål knytt til  innføring av seriøsitetskrav 2018/16776  

RS 77/19 Status for spørsmål og oversendingsforslag i 
fylkesutvalet pr. 29.05.2019 

2015/10348  

RS 78/19 Moster 2024 - seminar 2017/181  

RS 79/19 Oppfølgingstenesta (OT) sitt arbeid med ungdom som 
er koda som "ukjent aktivitet" 

2018/8502  

RS 80/19 Administrative vedtak i klassestrukturen skuleåret 
2019/20 

2018/16397  

RS 81/19 Nedleggelse av programområdet automasjon 2018/16397  

RS 82/19 Svar på spørsmål vedk. seksuell trakassering 2019/10751  

RS 83/19 Vedk. spørsmål om praktisering av skjønsmessig inntak 
for elevar med lang reiseveg 

2016/8071  

RS 84/19 Spørsmål frå representanten Roald Kvamme (A) om 
konsekvensar av å auke det statlege bidraget frå 50 
prosent til 70 prosent. 

2014/17239  

RS 85/19 Svar på spørsmål om nedlegging av tilbod ved 
Kvinnherad vgs 

2018/16397  

PS 88/19 Innkomne spørsmål frå politikarane   

FO 14/19 Spørsmål frå Bondhus - SP - Ang. justering av 
tilbodstrukturen 2019/20 

2018/16397  

FO 15/19 Spørsmål frå Aadland - H - Byrådet sitt framlegg om å 
flytte bomstasjonar i Åsane 

2019/11614  
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PS 89/19 Ymse   

PS 90/19 Delegerte saker   

PS 91/19 Godkjenning av årsrekneskap 2018 2016/4239  

PS 92/19 Finansrapport 1. tertial 2019 2014/927  

PS 93/19 Godkjenning av to prosjektrekneskap 2015/12709  

PS 94/19 Nytt fylkeshus - eigarskap og byggestart 2018/6103  

PS 95/19 Fullmakt til sal av eigedomar som er kjøpt i samband 
med bygging av bybane til Fyllingsdalen 

2018/16321  

PS 96/19 Willy Valentinsens vei 34 - godkjenning av bod 2014/18441  

PS 97/19 Rehabilitering/ombygging/ mindre tilbygg i 
skulesektoren - Fordeling nr. 3 - 2019 

2019/1432  

PS 98/19 Bømlo vgs - lokalisering verkstadsareal for TIP, EL og 
naturbruk 

2014/11864  

PS 99/19 Kystpilegrimsleia. Regionale pilegrimssenter 2019/2638  

PS 100/19 Rapportering på handlingsprogrammet til Regional 
transportplan 2018-2029 

2015/10633  

PS 101/19 Sykkelbyavtale med Os kommune 2019/10734  

PS 102/19 Handlingsprogram Miljøløftet 2020 - 2023 2019/11003  

PS 103/19 Årsmeldingar for fylkesvegane i Hordaland og Miljøløftet 2014/505  

PS 104/19 Passasjerbetaling på fylkesvegferjer med AutoPass 2015/11763  

PS 105/19 Søknad om ruteløyve til privat ferjedrift mellom Bruravik 
og Brimnes 

2019/2034  

PS 106/19 Bestillingstransport - moglegheitstudie 2014/278  

PS 107/19 Korleis kan Hordaland nytta medlemskap og 
samarbeidet i Nordsjøkommisjon og CPMR i viktige 
saker for fylket? 

2014/22155  

PS 108/19 Godkjenning av søke tilskotsordning vold og overgrep 2018/10978  

PS 109/19 Breibandutbygging - nasjonal tilskotsordning 2019 - 
prioriteringar i Hordaland 

2019/3400  

PS 110/19 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Årsrapport 2018 2019/11285  

PS 111/19 Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande 
skulane, skuleåret 2019/20 - prognoseinntaket 

2018/16397  

PS 112/19 Eigenandel elev-PC 2019 2017/3598  

PS 113/19 Auka gjennomføring og fleire ut i lære - erfaringar og 
tilrådingar 

2017/1228  

PS 114/19 Høyring - Langtidsplan for pilegrimssatsing 2019 - 2037 2019/2638  

PS 115/19 Høyringsfråsegn - Ny fordelingsnøkkel for Den kulturelle 
skolesekken 

2019/2073  

PS 116/19 Langtidslagring av elektronisk datamateriale. 
Medlemskap i KDRS - kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter 

2019/1579  

PS 117/19 Årsmelding 2018 Hordaland fylkeskommune 2019/11699  

PS 118/19 Vedtektsendringar for Ungdommens fylkesting og 
Ungdommens fylkesutval 

2014/560  
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PS 119/19 Årsmelding, handlingsprogram og protokoll frå 
Ungdommens fylkesting 

2019/9684  

PS 120/19 Tertialrapport pr. april 2019 - rekneskapsprognose 2019/10993  

PS 121/19 Godkjenning av prosjektrekneskap 2015/12709  

PS 122/19 Bruravik kai - vidare bruk av kaiarealet 2016/35109  
     

PS 85/19 Godkjenning møteinnkalling og sakliste 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Fylkesrådmannen gjorde framlegg om at PS 99/19 vart trekt frå sakskartet. Fylkesutvalet slutta seg 
samrøystes til dette. 

 
Vedtak 
 
Innkallinga vart godkjend med merknaden over. 

PS 86/19 Godkjenning møtebok forrige møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Vedtak 
 
Møteprotokollen frå fylkesutvalet 02.05.2019 vart godkjend utan merknader. 

PS 87/19 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
RS 65/19 – RS 85/19 vart refererte.  

PS 88/19 Innkomne spørsmål frå politikarane 

FO 14/19 Spørsmål frå Bondhus - SP - Ang. justering av tilbodstrukturen 2019/20 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Fylkesordføraren gav slikt svara: 
 
1. Har ein i vurderingane i forslag til nedlegging hensynteke at det er 
auke i tilstrøyming av mindreårige minoritetsspråklege elevar?   
 
I sak om tilbodsstruktur om hausten er forventa tal elevar lagt til grunn for dimensjonering av utlysing 
av tilbod for komande skuleår. I dette ligg mellom anna forventa elevar til innføringstilbod. 
 
Til skuleåret 2019/20 var det ein nedgang i søkjartalet til innføringskurs for minoritetsspråklege elevar 
frå 166 til 98 elevar. Det var venta at talet på søkjarar til dette tilbodet ville gå ned til komande skuleår. 
Likevel var det overraskande at talet nesten vart halvvert. Dette skuldast sjølvsagt at det er langt færre 
flyktningar/asylsøkjarar som kjem til Noreg no i høve til 2015/2016.  
 
2. Kor mange av desse elevane (minoritetsspråklege) går inneverande år på KVV Vg1, service og 
samferdsel? 
 
Ved Kvinnherad vgs er det skuleåret 2018/19 fem minoritetsspråklege elevar som går Vg1 Service og 
samferdsel.  
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3. Ufrivillig hybelliv kan få negative konsekvensar. Ei sårbar elevgruppe står i fare for å mista 
skuletilbodet i nærmiljøet. Er konsekvensen for dette vurdert? 
 
I det kontinuerlege arbeidet med inntaket som leiar fram til politisk sak om justering av 
opplæringstilbodet, blir det gjort ei vurdering av moglege konsekvensar av nedlegging av tilbod.  
 
Til Vg1 SS ved Kvinnherad vgs er det til skuleåret 2019/20 tre minoritetsspråklege søkjarar. Desse 
elevane har dette tilbodet som høvesvis tredje-, fjerde- og niandeønskje. Desse elevane vil få tilbod 
om plass på eit høgare rangert ønskje.  
 
4. I saka står det at det er 9 primærsøkjarar til Vg1 Service og samferdsel med ungdomsrett til 15 
elevplassar.  Er det her nøye vurdert at distriktskulane kan ha mindre oppfyllingsprosent (85%) når 
alternativet kan vera ufrivillig hybelliv? 
 
Ein av søkjarane til Vg1 SS har omprioritert, og det var ved siste teljing åtte primærsøkjarar til tilbodet.  
 
Fylkesrådmannen er opptatt av at skulane utanfor Bergensområdet også skal ha eit breitt og fagleg 
godt utdanningstilbod. I arbeidet fram mot justeringssaka gjer fylkesrådmannen fleire vurderingar og 
konsekvensanalysar av moglege nedleggingar av tilbod. 
 
Når det gjeld SS ved Kvinnherad konkret har utdanningsprogrammet over fleire år hatt låge søkjartal, 
og stort sett har det vore slik at skulen har tilbydd Vg1 og Vg2 annakvart år. Dei fleste av 
primærsøkjarane er søkjarar frå Kvinnherad som i stor grad har søkt alternative utdanningsprogram 
ved Kvinnherad vgs. 
 
Når eit tilbod blir lagt ned får elevane moglegheit til å omprioritere søknaden sin, t.d. til eit anna tilbod 
ved same skule.  

FO 15/19 Spørsmål frå Aadland - H - Byrådet sitt framlegg om å flytte bomstasjonar i Åsane 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Fylkesordføraren gav slikt svar: 
 
Det har ikkje vore forhandlingar/drøftingar mellom byrådet i Bergen og politisk leiing i Hordaland 
fylkeskommune, det har såleis ikkje vore noe mandat og det har ikkje vore møter å skrive referat frå. 
Måndag 20.5 inviterte byrådsleiar i Bergen dei ulike kommunane i Nordhordlland til dialogmøte om 
saka. Då vi vart klar over det, bad vi om at politisk leiing i Hordaland fylkeskommune var representert i 
møtet, og fylkesordfører og fylkesvaraordførar deltok i møtet.  

Uavhengig av om byrådet sitt framlegg om endra bomstasjonsplassering i Åsane blir vedtatt i Bergen 
bystyre og Hordaland fylkesting, meiner eg at det på sikt er naudsynt å samordne dei ulike 
bompakkane i regionen vår. I pågåande forhandlingar av byvekstavtalen er ikkje samordning av 
bompengepakkane tema. Etter planen skal byvekstavtalen reforhandlast i 2021, med basis i Nasjonal 
Transportplan 2022-33. Det vil vere naudsynt å ta opp samordning av bompengepakkane i desse 
forhandlingane. Det er opp til partane i forhandlingane å ta stilling til dette.  

PS 89/19 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Pål Kårbø (Krf) sette fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen. 
 

«Bed om at det vert vurdert ei løyving på 50-70 000 kr til denne 150 års markeringa i Cardiff. 
 
Ønskjer eige sak om dette i neste møte opp mot fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. 
 
Kostnader for Hfk. 
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Juletretenning 1. des. 
Reise opphold for 2 politikere – dekkes av FUV ? 
Nytt permanent Hordaland juletre m/lyssetting m.m.      kr. 15 000 
Tilskudd til julearrangementet i kirken for elevene og det norske miljøet  kr. 10 000 
 
150 års jubileet 15. des. 
 
Reise og opphold for Gunnstein Akselberg og Espen Selvik (inkl. honorar) kr. 25 000 
 
Reise og opphold for faglærer og 2 elever (Erasmus +) v.s. Brexit konsekvenser? kr.     0 
Matvarer          kr. 10 000 
 
Diversepost          kr. 15 000 
 
Sum totalt for Hfk         kr. 75 000 
 
Vi forutsetter at Ambassaden, WNS , Knowledge Hub v/ University of Wales og Cardiff 
Council betaler for alle merkostnader.» 

 
Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren / 
(forslagsstillarane) utan realitetsbehandling. 

PS 90/19 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Det var ingen delegerte saker. 

PS 91/19 Godkjenning av årsrekneskap 2018 

Forslag til innstilling 
 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune for 2018 vert godkjend. 

 
2. Overskotet på 20,8 mill. kr vert sett av til disposisjonsfond med tanke saldering av 2020-

budsjettet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune for 2018 vert godkjend. 

 
2. Overskotet på 20,8 mill. kr vert sett av til disposisjonsfond med tanke saldering av 2020-

budsjettet. 

PS 92/19 Finansrapport 1. tertial 2019 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2019 til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
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Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2019 til orientering. 

PS 93/19 Godkjenning av to prosjektrekneskap 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapa for prosjekta Profilering eigedomar og Fana gymnas – 
ombygging. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapa for prosjekta Profilering eigedomar og Fana gymnas – 
ombygging. 

PS 94/19 Nytt fylkeshus - eigarskap og byggestart 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek å realisere nytt fylkeshus i eigenregi. 

 
2. Fylkestinget vedtek framlagt prosjekt med ei samla kostnadsramme på 910 millionar kr eks 

mva. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek å realisere nytt fylkeshus i eigenregi. 

 
2. Fylkestinget vedtek framlagt prosjekt med ei samla kostnadsramme på 910 millionar kr eks 

mva. 

PS 95/19 Fullmakt til sal av eigedomar som er kjøpt i samband med bygging av 
bybane til Fyllingsdalen 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomane i denne saka som del av prosjektet bybanen 

byggetrinn 4, og at salsinntektene går direkte tilbake til prosjektet. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjennomføre sal og godkjenne bod som er lik eller høgare 
enn 90 % av takst. 
 

3. Dersom høgaste bod er lågare enn 90 % av takst, tek fylkesutvalet avgjerd om salet. 
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomane i denne saka som del av prosjektet bybanen 

byggetrinn 4, og at salsinntektene går direkte tilbake til prosjektet. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjennomføre sal og godkjenne bod som er lik eller høgare 
enn 90 % av takst. 
 

3. Dersom høgaste bod er lågare enn 90 % av takst, tek fylkesutvalet avgjerd om salet. 

PS 96/19 Willy Valentinsens vei 34 - godkjenning av bod 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner bod på kr 4800 pr. kvm. BRA etter NS 3940:210 for den samla 

bustadmasse inklusive eventuelt næringsareal/anna bygningsareal som endeleg godkjent 
reguleringsplan tillet på eigedomen. 
 

2. Fylkesrådmann får fullmakt til å signere kjøpekontrakten. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenner bod på kr 4800 pr. kvm. BRA etter NS 3940:210 for den samla 

bustadmasse inklusive eventuelt næringsareal/anna bygningsareal som endeleg godkjent 
reguleringsplan tillet på eigedomen. 
 

2. Fylkesrådmann får fullmakt til å signere kjøpekontrakten. 

PS 97/19 Rehabilitering/ombygging/ mindre tilbygg i skulesektoren - Fordeling 
nr. 3 - 2019 

Forslag til innstilling 
 
Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2019 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 643.020.00 02320 02177 
Askøy vgs. – Mindre tilbygg 
modulbygg 1 000 000   

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg   1 000 000 
          1 000 000  1 000 000 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 14.05.2019  
 
Røysting 
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Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstiling til fylkesutvalet. 
 
Innstiling til fylkesutvalet 
 
Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2019 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 643.020.00 02320 02177 
Askøy vgs. – Mindre tilbygg 
modulbygg 1 000 000   

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg   1 000 000 
          1 000 000  1 000 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2019 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 643.020.00 02320 02177 
Askøy vgs. – Mindre tilbygg 
modulbygg 1 000 000   

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg   1 000 000 
          1 000 000  1 000 000 

PS 98/19 Bømlo vgs - lokalisering verkstadsareal for TIP, EL og naturbruk 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtar at framtidig lokalisering av verkstadar til faga TIP, EL og Naturbruk blir i 

nybygget til UNITECH på Rubbestadneset, alternativ C. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å forhandle endeleg avtale med eigar av nybygget til UNITECH 
basert på vedlagte intensjonsavtale når endeleg fagtilbod er vedtatt. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 14.05.2019  
 
Kine Bratli Dale (A) sette fram slikt oversendingsforslag på vegner av A, SV, R, SP, KrF, MDG, V, H 
og FrP til fylkesrådmannen: 
 

«Utvalg for opplæring og helse ønsker at fylkesrådmannen redegjør for de fremtidige 
planene for det fylkeskommunale TO- tilbudet som I dag er lokalisert I Bømlo kommune. På 
hvilken måte skal disse elevene ivaretas I fremtiden, både mtp fysisk og pedagogisk 
tilrettelegging. Vi ønsker også en vurdering av hvorvidt det er mulig å inkludere disse I 
vanlige klasser, og I hvilken grad det er nødvendig med tilrettelegging utenfor ordinær 
klasse. Utvalget ber om skriftlig svar som følger saken frem mot behandlingen I 
fylkesutvalget og fylkestinget.» 

Daniel Charles Hextal (SV) sette fram slikt oversendingsforslag på vegner av SV: 
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«SV ber om at spørsmålene som fremgår i e-posten fra Rune Indrehus fra Rubbestadneset 
vgs blir besvart innen møtet i Fylkestinget i Juni, og tar stilling i saken når alle informasjon er 
tilgjengelig:  
 
1. Så vidt eg kjenner til, har Hordaland fylkeskommune som fast politikk at ein skal eige 
skulebygga ein nyttar. Å leige bygg, er ei løysing som berre skal nyttast tidsavgrensa; når ein 
t.d. må vente på nybygg eller ombygging, eller når ein veit at aktuelt tilbod skal ha ei kort 
levetid. 
 
2. Omtalen av alternativ B inneheld – etter mitt syn - grunnleggjande feil: 
Fylkeskommunen treng ikkje å verken kjøpe, eller få regulert tomt. Fylkeskommunen eig i 
dag ei (veldig) stor tomt som noverande RUV ligg i – svært «nær industrien». Dei 
økonomiske aspekta, og tidsaspekta eg er inne på over, er såleis ikkje reelle. Ein kan t.d. sjå 
føre seg å sanere internatbygget i nord og bygge på ei stor, flott tomt der; eller ein kan 
sanere «Blåbygget» i sør (elektroavdelinga sitt noverande hus – oppført av tyskerbrakker), 
og ha rikeleg plass til eit verkstadbygg der. (Eg er klar over at vedtaket i 2016 seier at RUV-
eigedommen skal seljast, men det er nok råd å ta unna tilstrekkeleg tomt til verkstadbygg, 
dersom viljen er til stades.)» 

  
Dan Femoen (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt pkt. 3. 
 
Dersom det ikke oppnås enighet om alternativ C, vil man gå videre med alternativ B.» 

 
Røysting 
 
Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av A, SV, R, SP, MDG, V, KrF, H og 
FrP utan realitetsbehandling. 
Hextal sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av SV utan realitetsbehandling. 
Femoen sitt forslag fekk 7 røyster (H, FrP, SV og R) og falt. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtar at framtidig lokalisering av verkstadar til faga TIP, EL og Naturbruk blir i 

nybygget til UNITECH på Rubbestadneset, alternativ C. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å forhandle endeleg avtale med eigar av nybygget til UNITECH 
basert på vedlagte intensjonsavtale når endeleg fagtilbod er vedtatt. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt pkt. 3. 
 
Dersom det ikke oppnås enighet om alternativ C, vil man gå videre med alternativ B.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga pkt.1 og 2 vart samrøystes vedteken. 
Njærheim sitt forslag fekk 6 røyster (V, H, Frp) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtar at framtidig lokalisering av verkstadar til faga TIP, EL og Naturbruk blir i 

nybygget til UNITECH på Rubbestadneset, alternativ C. 
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2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å forhandle endeleg avtale med eigar av nybygget til UNITECH 
basert på vedlagte intensjonsavtale når endeleg fagtilbod er vedtatt. 

PS 99/19 Kystpilegrimsleia. Regionale pilegrimssenter 

Forslag til innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune ser positivt på etableringa av eit Regionalt Pilegrimssenter i Bergen 

som ledd i ei varig regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Evt finansiering av drifta det regionale pilegrimssenteret vert handsama som del av arbeidet 
med  budsjett og økonomiplan for Vestland fylkeskommune frå 2020.  
 

3.  Hordaland fylkeskommune legg til grunn at drifta av tiltaket bør finansierast etter ein modell der 
staten dekkjer 60% og Bergen kommune 20% av totalkostnaden frå 2020. I samsvar med 
langtidsplanen vil den regionale andelen frå 2020 vere inntil kr 400.000/år.  

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 21.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune ser positivt på etableringa av eit Regionalt Pilegrimssenter i Bergen 

som ledd i ei varig regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Evt finansiering av drifta det regionale pilegrimssenteret vert handsama som del av arbeidet 
med budsjett og økonomiplan for Vestland fylkeskommune frå 2020.  
 

3.  Hordaland fylkeskommune legg til grunn at drifta av tiltaket bør finansierast etter ein modell der 
staten dekkjer 60% og Bergen kommune 20% av totalkostnaden frå 2020. I samsvar med 
langtidsplanen vil den regionale andelen frå 2020 vere inntil kr 400.000/år.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Saka vart trekt. 

PS 100/19 Rapportering på handlingsprogrammet til Regional transportplan 
2018-2029 

Forslag til innstilling 
 

Fylkestinget vedtek å ta statusrapportering på handlingsprogrammet til Regional transportplan 
Hordaland 2018-2029 til orientering, og understreker viktigheita av at tiltaka vert fylgd opp og 
gjennomført i tråd med vedteke handlingsprogram. 
 

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkestinget peikar på kap 5.2. Den søkbare potten for trafikksikringstiltak og punktutbedring 
har gitt veldig gode resultat, og har i hovudsak vore retta mot trafikksikring langs skuleveg.» 

 
Røysting 
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Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vedtek å ta statusrapportering på handlingsprogrammet til Regional transportplan 
Hordaland 2018-2029 til orientering, og understreker viktigheita av at tiltaka vert fylgd opp og 
gjennomført i tråd med vedteke handlingsprogram. Fylkestinget peikar på kap 5.2. Den søkbare potten 
for trafikksikringstiltak og punktutbedring har gitt veldig gode resultat, og har i hovudsak vore retta mot 
trafikksikring langs skuleveg. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek å ta statusrapportering på handlingsprogrammet til Regional transportplan 
Hordaland 2018-2029 til orientering, og understreker viktigheita av at tiltaka vert fylgd opp og 
gjennomført i tråd med vedteke handlingsprogram. Fylkestinget peikar på kap 5.2. Den søkbare potten 
for trafikksikringstiltak og punktutbedring har gitt veldig gode resultat, og har i hovudsak vore retta mot 
trafikksikring langs skuleveg. 

PS 101/19 Sykkelbyavtale med Os kommune 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkeskommunen går inn for å etablere sykkelbyavtale med Os kommune og Statens vegvesen 

for perioden 2019 – 2022 
 

2. Det vert årleg sett av kr 200 000,- til føremålet over fylkesvegbudsjettet. 
 

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkeskommunen går inn for å etablere sykkelbyavtale med Os kommune og Statens vegvesen 

for perioden 2019 – 2022 
 

2. Det vert årleg sett av kr 200 000,- til føremålet over fylkesvegbudsjettet. 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkeskommunen går inn for å etablere sykkelbyavtale med Os kommune og Statens vegvesen 

for perioden 2019 – 2022 
 

2. Det vert årleg sett av kr 200 000,- til føremålet over fylkesvegbudsjettet. 
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PS 102/19 Handlingsprogram Miljøløftet 2020 - 2023 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2019 – 2022 slik det er 

lagt fram. 
2. Frå 2021 vil det vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 

Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, slik byvekstavtalen opnar for. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette på vegner av A, Sp, KrF, H og MDG fram slik 
protokollmerknad: 
 

«MISA viser til Fylkestingsvedtak juni 2018 om ringveg aust: 
 
Utdrag:  
 
«Fylkestinget i Hordaland forventar at tidlegare løfte om å bygging av ein E39 til erstatning for 
Nyborgtunnelen vert haldne, og at stortingsfleirtalet sitt vedtak om å prioritera oppstart av 
ringveg aust med prosjektet Klauvaneset-Vågsbotn vert fylgd opp og får byggjestart snarast. 
 
Fylkestinget i Hordaland krev at planprogram, kommunedelplan og reguleringsplanarbeid 
for strekninga får høgste prioritet slik at prosjektet kan prioriterast opp i samband med 
rulleringa av NTP og i handsaming av statsbudsjettet.» 
 
Misa viser vidare til St.prop for bypakke Bergen, der ein føreset 1,5 MRD i kontantbidrag til dei 
tre riksvegprosjekta på Ringveg aust.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet med 12 mot 3 røyster 
(FrP og V). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2019 – 2022 slik det er 

lagt fram. 
 

2. Frå 2021 vil det vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, slik byvekstavtalen opnar for. 
 

Protokollmerknad frå A, Sp, KrF, H og MDG: 
 
MISA viser til Fylkestingsvedtak juni 2018 om ringveg aust: 
 
Utdrag: 
 
«Fylkestinget i Hordaland forventar at tidlegare løfte om å bygging av ein E39 til erstatning for 
Nyborgtunnelen vert haldne, og at stortingsfleirtalet sitt vedtak om å prioritera oppstart av ringveg aust 
med prosjektet Klauvaneset-Vågsbotn vert fylgd opp og får byggjestart snarast. 
 
Fylkestinget i Hordaland krev at planprogram, kommunedelplan og reguleringsplanarbeid for 
strekninga får høgste prioritet slik at prosjektet kan prioriterast opp i samband med rulleringa av NTP 
og i handsaming av statsbudsjettet.» 
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Misa viser vidare til St.prop for bypakke Bergen, der ein føreset 1,5 MRD i kontantbidrag til dei tre 
riksvegprosjekta på Ringveg aust. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Årstala som er nytta i innstillinga er feil. Det rette skal vera 2020-2023. Dette vert retta opp. 
 
Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring pkt.2, andre setning: 
 
Fylkestinget meiner dette må finansierast ver det fylkeskommunale bidraget til Miljøløftet, slik 
byvekstavtalenopnar for.» 
 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 
Alternativ. 
 

1. «Fylkestinget tar handlingsprogrammet til etterretning. 
2. Fylkestinget er sterkt urolig for virkningen av de 15 nye bomstasjonene som ble tatt i bruk 

6.april 2019, jmf. 2.1.3. Fylkestinget er av den oppfatning at belastningen for bilistene er blitt 
altfor høy, og vil vurdere et alternativt busskonsept til erstatning for Bybane til Åsane. 
Fylkestinget ber også om at hele porteføljen i Miljøløftet blir gjennomgått med sikte på 
kostnadsreduksjoner og/eller å ta ut delprosjekt for å redusere bompengebelastningen i 
Bergen. 

3. Fylkestinget tar ut kulepunkt 2 i 2.4.1 ved henvisning til 3.3 Porteføljestyring og anbefaler å 
sette videre regulering på vent. Dette gjelder også 5.2.2  og 5.4.1 som må avklares i henhold 
til pkt.2.» 

Nils Marton Aadland (H) sette fram protokollmerknad: 
 

«Høgre vil drøfte saka fram mot endeleg vedtak i fylkestinget 12. og 13.06.» 
 
Røysting 
 
Søviknes sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga pkt.1 vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster(Frp). 
Innstillinga pkt.2, 1.setning vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Ryssdal sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
Innstillinga pkt.2, 2.setning fekk 10 røyster (V, SV, Krf, Sp, A) og vart denteken som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2020 – 2023 slik det er 

lagt fram. 
2. Frå 2021 vil det vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 

Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, slik byvekstavtalen opnar for. 
 

Protokollmerknad frå H. 
Høgre vil drøfte saka fram mot endeleg vedtak i fylkestinget 12. og 13.06. 

PS 103/19 Årsmeldingar for fylkesvegane i Hordaland og Miljøløftet 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tar Årsmelding for fylkesvegane i Hordaland 2018 og Årsmelding 2018 for Miljøløftet til 
orientering. 
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Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tar Årsmelding for fylkesvegane i Hordaland 2018 og Årsmelding 2018 for Miljøløftet til 
orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tar Årsmelding for fylkesvegane i Hordaland 2018 og Årsmelding 2018 for Miljøløftet til 
orientering. 

PS 104/19 Passasjerbetaling på fylkesvegferjer med AutoPass 

Forslag til innstilling 
 

Fylkestinget vedtek å halda fram med implementeringa av AutoPASS-regulativet for 
fylkesvegferjene i Hordaland i tråd med tidlegare vedtak, utan at passasjerbetaling vert innført på 
nytt.  
 

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Svein Halleraker (H) sette på vegner av H og FrP fram slikt fellesforslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkestinget vedtek å gjeninnføre passasjerbetaling på fylkesvegferjene i kombinasjon med 
Autopass-systemet. Meirkostnad for bil som følgje av dagens gratisordning for personar, fell 
bort.» 

 
Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette på vegner av A, KrF, Sp, SV, MDG og V fram slikt felles 
oversendingsforslag til administrasjonen: 
 

«Misa ber administrasjonen arbeida vidare med å utgreia konsekvensane av ulike måtar å 
innføra passasjerbetaling, som skal vere klart til fylkesutvalet si handsaming av saka. Særleg 
ønskjer vi å utgreia alternativ 1 nærare. Vi ønskjer ei oversikt over konkrete kostnader knytt til 
alternativ 1. Vi ber administrasjonen utgreie moglegheita for løysingar der ein kjøper 
kontrolltenester lokalt.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet med 10 røyster (A, KrF, Sp, 
SV, V og MDG)  mot 5 røyster (H og FrP) for Halleraker sitt forslag, som fall. 
Rasmussen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt til administrasjonen utan 
realitetsbehandling. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
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Fylkestinget vedtek å halda fram med implementeringa av AutoPASS-regulativet for fylkesvegferjene i 
Hordaland i tråd med tidlegare vedtak, utan at passasjerbetaling vert innført på nytt. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Pål Kårbø (Krf) sette på vegner av Krf, Sp, H, Frp fram slikt forslag: 
 
Alternativ. 
 

1. «Fylkestinget vedtek å gjeninnføre passasjerbetaling på fylkesvegferjene i kombinasjon med 
Autopass-systemet.  
 

2. Passasjerbetaling skal hovudsakleg gjennomførast gjennom Skyss-app, Vipps e.likn 
 

3. For å samordna takstregulativet i flest mogeleg fylker, så bør denne saka takast opp på neste 
møte i Vestlandsrådet 20.juni, jfr diskusjonen som også pågår i Møre og Romsdal.» 
 

Røysting 
 
Innstillinga fekk 7 røyster (1 Krf, SV, A) og fall. 
Kårbø sitt forslag fekk 8 røyster (1Krf, H, Frp, Sp, V) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek å gjeninnføre passasjerbetaling på fylkesvegferjene i kombinasjon med 

Autopass-systemet.  
 

2. Passasjerbetaling skal hovudsakleg gjennomførast gjennom Skyss-app, Vipps e.likn 
 

3. For å samordna takstregulativet i flest mogeleg fylker, så bør denne saka takast opp på neste 
møte i Vestlandsrådet 20.juni, jfr diskusjonen som også pågår i Møre og Romsdal. 

PS 105/19 Søknad om ruteløyve til privat ferjedrift mellom Bruravik og Brimnes 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet finn ikkje å kunna innvilga søknaden om ruteløyve for ferjedrift på strekninga Bruravik-
Brimnes. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Stein Inge Ryssdal (H) sette på vegner av partia H, FrP, V, MDG, Sp, SV, A og KrF fram slikt felles 
forslag:  
 

«Tillegg: 
 
....då Bruravik ferjekai er vedteke disponert til anna føremål.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Ryssdal sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet finn ikkje å kunna innvilga søknaden om ruteløyve for ferjedrift på strekninga Bruravik-
Brimnes, då Bruravik ferjekai er vedteke disponert til anna føremål. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
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Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet finn ikkje å kunna innvilga søknaden om ruteløyve for ferjedrift på strekninga Bruravik-
Brimnes, då Bruravik ferjekai er vedteke disponert til anna føremål. 

PS 106/19 Bestillingstransport - moglegheitstudie 

Forslag til innstilling 
 
1.  Fylkesutvalet rår til å i verksette ein pilot for bestillingstransport i Odda, liknande HentMeg i 

Sauda 
. 

2. Kostnadane med pilotprosjektet må dekkjast innanfor gjeldande budsjett. 
 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 15.05.2019  
 
Mette Heidi Ekrheim (Sp) sette fram slikt oversendingsforslag til administrasjonen: 
 

«MISA ber om ei utgreiing på bestillingstransport til/frå Etne i korrespondanse med 
snøggbåten i Skånevik.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Ekrheim sitt forslag vart vedteke oversendt til administrasjonen utan realitetsbehandling. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Fylkesutvalet rår til å iverksette ein pilot for bestillingstransport i Odda, liknande HentMeg i 

Sauda. 
 

2. Kostnadane med pilotprosjektet må dekkjast innanfor gjeldande budsjett. 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1.  Fylkesutvalet rår til å iverksette ein pilot for bestillingstransport i Odda, liknande HentMeg i 

Sauda. 
 

2. Kostnadane med pilotprosjektet må dekkjast innanfor gjeldande budsjett. 
 

PS 107/19 Korleis kan Hordaland nytta medlemskap og samarbeidet i 
Nordsjøkommisjon og CPMR i viktige saker for fylket? 

Forslag til vedtak 
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Fylkesutval tek saka til orientering. Fylkesutvalet ber om at det vert lagt fram sak for Vestland 
fylkeskommune våren 2020 om korleis Vestand fylke bør organisere seg internt for å få mest mogleg 
ut av medlemskapen i CPMR/NSC. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutval tek saka til orientering. Fylkesutvalet ber om at det vert lagt fram sak for Vestland 
fylkeskommune våren 2020 om korleis Vestand fylke bør organisere seg internt for å få mest mogleg 
ut av medlemskapen i CPMR/NSC. 

PS 108/19 Godkjenning av å søke tilskotsordning vold og overgrep 

Forslag til innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune søkjer om å bli programfylke for Program for folkehelsearbeid 

innanfor den nye tilskotsordninga vold og overgrep 
 

2. Om opptak i tilskotsordninga skal det arbeidast for at kommunar skal rekrutterast frå heile 
Vestland. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere søknad til Helsedirektoratet om opptak i 
tilskotsordninga. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Hordaland fylkeskommune søkjer om å bli programfylke for Program for folkehelsearbeid 

innanfor den nye tilskotsordninga vold og overgrep 
 

2. Om opptak i tilskotsordninga skal det arbeidast for at kommunar skal rekrutterast frå heile 
Vestland. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere søknad til Helsedirektoratet om opptak i 
tilskotsordninga. 

PS 109/19 Breibandutbygging - nasjonal tilskotsordning 2019 - prioriteringar i 
Hordaland 

Forslag til vedtak 
 
Samferdselsdepartementet har i statsbudsjettet for 2019 løyvd nær 200 mill. kroner til utbygging av 
breiband i område som ikkje er kommersielt lønsame å byggje ut. Den økonomiske ramma til 
Hordaland er 8.445.422 kroner, og Hordaland fylkeskommune prioriterer fylgjande søknader i 
innstillinga til Nasjonal kommunikasjonsmyndighet (Nkom). 
 
1. Stord kommune – 1.816.000 kroner 
2. Osterøy kommune – 2.000.000 kroner 
3. Lindås kommune – 2.700.000 kroner 
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4. Meland kommune – 1.300.000 kroner 
5. Os kommune – 629.422 kroner 

 
Dersom det vert aktuelt med ny tildelingsrunde av unytta midlar hausten 2019, ynskjer Hordaland 
fylkeskommune å prioritera følgjande søknader: 
 
1. Jondal kommune – 1.000.000 kroner 
2. Samnanger kommune – 900.000 kroner 
3. Samarbeidsprosjekt Voss, Vik og Aurland – 800.000 kroner 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Mona Røsvik Strømme (H) sette fram slikt forslag: 
 
Tillegg. 
 
«Dersom det er aktuelt med ny tildelingsrunde av unytta midlar hausten 2019 vil Hordaland også 
prioritere Masfjorden kommune.» 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Strømme sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Samferdselsdepartementet har i statsbudsjettet for 2019 løyvd nær 200 mill. kroner til utbygging av 
breiband i område som ikkje er kommersielt lønsame å byggje ut. Den økonomiske ramma til 
Hordaland er 8.445.422 kroner, og Hordaland fylkeskommune prioriterer fylgjande søknader i 
innstillinga til Nasjonal kommunikasjonsmyndighet (Nkom). 
 
1. Stord kommune – 1.816.000 kroner 
2. Osterøy kommune – 2.000.000 kroner 
3. Lindås kommune – 2.700.000 kroner 
4. Meland kommune – 1.300.000 kroner 
5. Os kommune – 629.422 kroner 

 
Dersom det vert aktuelt med ny tildelingsrunde av unytta midlar hausten 2019, ynskjer Hordaland 
fylkeskommune å prioritera følgjande søknader: 
 
1. Jondal kommune – 1.000.000 kroner 
2. Samnanger kommune – 900.000 kroner 
3. Samarbeidsprosjekt Voss, Vik og Aurland – 800.000 kroner 
 
Dersom det er aktuelt med ny tildelingsrunde av unytta midlar hausten 2019 vil Hordaland også 
prioritere Masfjorden kommune. 
 

PS 110/19 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Årsrapport 2018 

Forslag til innstilling 
Fylkestinget godkjenner årsrapporten frå Regionalt forskingsfond Vestlandet for 2018 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
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Fylkestinget godkjenner årsrapporten frå Regionalt forskingsfond Vestlandet for 2018 

PS 111/19 Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 
2019/20 - prognoseinntaket 

Forslag til innstilling 
 
Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2019/20 
 

Skule Utdanningsprogram/programområde 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk  

Austevoll vidaregåande skule Vg1 Studiespesialisering 

Bømlo vidaregåande skule Vg2 Sal, service og tryggleik  

Knarvik vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 

Kvam vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Kvinnherad vidaregåande skule Vg1 Service og samferdsel 

Kvinnherad vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 

Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 

Laksevåg videregående skole Vg3 Elektrofag m/ studiekompetanse 

Odda vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy  

Slåtthaug videregående skole Vg2 Automatisering 

Sotra vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Sotra vidaregåande skule Vg1 Design og handverk  

Stord  vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 

Stord  vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 

Voss gymnas Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Voss gymnas Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør  

Voss gymnas Vg2 Frisørfag  

Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag  

Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 

Åsane videregående skole Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 07.05.2019  
 
Roger Pilskog sette fram likt forslag på vegne av LO/NHO: 
 

«Y-nemnda slutter seg til innstillingen. 
 
Flere av tilbudene som legges ned etterspørres av arbeidslivet. Y-nemnda ber på denne 
bakgrunn om at disse tilbudene er søkbar ved neste utlysning, samt at en går gjennom 
tilbudsstrukturen innenfor disse fagene spesielt, for å sikre tilgangen på arbeidskraft som 
arbeidslivet etterspør i alle regioner. 
 
Y-nemda viser til politiske mål om at skolenes tilbud skal dimensjoneres i forhold til 
tilgjengelige læreplasser. Kompetanseforum Hordaland ved Samarbeidsarena Nordhordland/ 
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Osterøy, tilbydde læreplassgaranti ved sine tre skoler forutsatt dialog med Hordaland 
fylkeskommune om dimensjonering av tilbud i forhold til arbeidslivets behov.  Y-nemnda ber at 
det settes fortgang i arbeidet, og ser positivt på at det er avtalt møte.» 

 
Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Y-nemnda sluttar seg til innstillinga. 
 
Fleire av tilboda som leggast ned etterspørjast av arbeidslivet. Y-nemnda ber på bakgrunn av dette 
om at desse tilboda er søkbare ved neste utlysing, samt at ein går særskild gjennom tilbodsstrukturen 
innanfor desse faga, for å sikre tilgangen på arbeidskraft som arbeidslivet etterspør i alle regionar. 
 
Y-nemda viser til politiske mål om at skulane sine tilbod skal dimensjonerast i høve til tilgjengelege 
læreplassar. Kompetanseforum Hordaland ved Samarbeidsarena Nordhordland/ Osterøy, tilbydde 
læreplassgaranti ved sine tre skular så framt dialog med Hordaland fylkeskommune om 
dimensjonering av tilbod i forhold til arbeidslivet sine behov. Y-nemnda ber at det setjast fortgang i 
arbeidet, og ser positivt på at det er avtalt møte. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 14.05.2019  
 
Alexander Fosse Andersen (SP) sette fram slikt forslag på vegner av SP, A, KrF og SV: 
 

«Vg1 Studiespesialisering ved Austevoll vgs vert ikkje lagt ned.» 
 
Kine Bratli Dale (A) sette fram slikt forslag felles forslag på vegner av A, SP, SV, KrF, V, H, FrP, 
MDG og R: 
 

«Tilleggsforslag: 
 
Utvalget understreker at vi ønsker å gjøre tilbudet om automatisering ved Slåtthaug VGS 
søkbart I VIGO til neste år.» 

 
Røysting: 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Alexander Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Kine Bratli Dale sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2019/20 
 

Skule Utdanningsprogram/programområde 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk  

Bømlo vidaregåande skule Vg2 Sal, service og tryggleik  

Knarvik vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 

Kvam vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Kvinnherad vidaregåande skule Vg1 Service og samferdsel 

Kvinnherad vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 

Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 

Laksevåg videregående skole Vg3 Elektrofag m/ studiekompetanse 
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Odda vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy  

Slåtthaug videregående skole Vg2 Automatisering 

Sotra vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Sotra vidaregåande skule Vg1 Design og handverk  

Stord  vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 

Stord  vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 

Voss gymnas Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Voss gymnas Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør  

Voss gymnas Vg2 Frisørfag  

Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag  

Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 

Åsane videregående skole Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  
 
Vg1 Studiespesialisering ved Austevoll vgs vert ikkje lagt ned. 
Utvalget understreker at vi ønsker å gjøre tilbudet om automatisering ved Slåtthaug VGS søkbart I 
VIGO til neste år. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Benthe Bondhus (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

Endring. 
«Kvinnherad vidaregåande skule - Vg1 Service og samferdsel vert vidareført for skuleåret 
2019/20. 
Kostnad vert å dekka innan skulen sitt budsjett.» 
 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag: 
 

Alternativ. 
«Sotra vidaregåande skule Vg1 Design og handverk vert vidareført for skuleåret 2019/20 
dersom det syner seg at klassen vert fylt opp med sekundærsøkjarar.  
Kostnad vert å dekka innan skulen sitt budsjett.» 

 
Benthe Bondhus (Sp) trekte 2. setning i sitt forslag. 
 
Røysting 
 
Innstillinga utan Kvinnherad vidaregåande skule - Vg1 Service og samferdsel og Sotra vidaregåande 
skule Vg1 Design og handverk vart samrøystes vedteken. 
Bondhus sitt forslag fekk 2 røyster (SP,SV) og fall. 
Oen sitt forslag fekk 2 røyster (SP,SV) og fall. 
Innstillinga som gjeld Kvinnherad vidaregåande skule - Vg1 Service og samferdsel og Sotra 
vidaregåande skule Vg1 Design og handverk vart vedteken mot 2 røyster( SP, SV). 
 
Vedtak 
 

Skule Utdanningsprogram/programområde 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk  

Bømlo vidaregåande skule Vg2 Sal, service og tryggleik  

Knarvik vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
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Kvam vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Kvinnherad vidaregåande skule Vg1 Service og samferdsel 

Kvinnherad vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 

Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 

Laksevåg videregående skole Vg3 Elektrofag m/ studiekompetanse 

Odda vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy  

Slåtthaug videregående skole Vg2 Automatisering 

Sotra vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Sotra vidaregåande skule Vg1 Design og handverk  

Stord  vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 

Stord  vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 

Voss gymnas Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Voss gymnas Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  

Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør  

Voss gymnas Vg2 Frisørfag  

Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag  

Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 

Åsane videregående skole Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar  
 
Vg1 Studiespesialisering ved Austevoll vgs vert ikkje lagt ned. 
Utvalget understreker at vi ønsker å gjøre tilbudet om automatisering ved Slåtthaug VGS søkbart I 
VIGO til neste år. 
 

PS 112/19 Eigenandel elev-PC 2019 

Forslag til innstilling 
 
1 Uhellsforsikring vert inkludert i prisen på grunnmodellen. Dette vil gje elevane større økonomisk 

tryggleik i høve til reparasjonskostnader i tre år. 
2 Subsidien på grunnmodellen vert sett til om lag kr 3 800,-. 

 
3 Subsidien til kraftig pc vert sett til om lag kr 1 750,-.  

 
4 For Mac-maskinar vert subsidien sett til om lag kr 1 100,-. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 14.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (Rødt). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1 Uhellsforsikring vert inkludert i prisen på grunnmodellen. Dette vil gje elevane større økonomisk 

tryggleik i høve til reparasjonskostnader i tre år. 
2 Subsidien på grunnmodellen vert sett til om lag kr 3 800,-. 

 
3 Subsidien til kraftig pc vert sett til om lag kr 1 750,-.  
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4 For Mac-maskinar vert subsidien sett til om lag kr 1 100,-. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1 Uhellsforsikring vert inkludert i prisen på grunnmodellen. Dette vil gje elevane større økonomisk 

tryggleik i høve til reparasjonskostnader i tre år. 
2 Subsidien på grunnmodellen vert sett til om lag kr 3 800,-. 

 
3 Subsidien til kraftig pc vert sett til om lag kr 1 750,-.  

 
4 For Mac-maskinar vert subsidien sett til om lag kr 1 100,-. 

PS 113/19 Auka gjennomføring og fleire ut i lære - erfaringar og tilrådingar 

Forslag til innstilling 
 
1. Skulane får ansvar for elevane i overgangen til lære. Elevane som går ut i frå Vg2 skal vere 

kvalifiserte fagleg og sosialt og ha dei kvalifikasjonane arbeidslivet etterspør og med det vere 
tilsettingsklare for læreplass. 
 

2. Det må settast av ressursar som kan støtte skulane i arbeidet med å implementere og 
gjennomføre aktivitetar i høve til formidlingsarbeidet mot læreplass etter Vg2. 
 

3. Dei system og det verktøy som er utvikla gjennom prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære», skal implementerast i skulane for å systematisere skulane sitt arbeid med identifisering, 
kartlegging og oppfølging (IKO) fram mot læreplass 

 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 07.05.2019  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda 
 
1. Skulane får ansvar for elevane i overgangen til lære. Elevane som går ut i frå Vg2 skal vere 

kvalifiserte fagleg og sosialt og ha dei kvalifikasjonane arbeidslivet etterspør og med det vere 
tilsettingsklare for læreplass. 
 

2. Det må settast av ressursar som kan støtte skulane i arbeidet med å implementere og 
gjennomføre aktivitetar i høve til formidlingsarbeidet mot læreplass etter Vg2. 
 

3. Dei system og det verktøy som er utvikla gjennom prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære, skal implementerast i skulane for å systematisere skulane sitt arbeid med identifisering, 
kartlegging og oppfølging (IKO) fram mot læreplass 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 14.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Skulane får ansvar for elevane i overgangen til lære. Elevane som går ut i frå Vg2 skal vere 

kvalifiserte fagleg og sosialt og ha dei kvalifikasjonane arbeidslivet etterspør og med det vere 
tilsettingsklare for læreplass. 
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2. Det må settast av ressursar som kan støtte skulane i arbeidet med å implementere og 
gjennomføre aktivitetar i høve til formidlingsarbeidet mot læreplass etter Vg2. 
 

3. Dei system og det verktøy som er utvikla gjennom prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære, skal implementerast i skulane for å systematisere skulane sitt arbeid med identifisering, 
kartlegging og oppfølging (IKO) fram mot læreplass 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Skulane får ansvar for elevane i overgangen til lære. Elevane som går ut i frå Vg2 skal vere 

kvalifiserte fagleg og sosialt og ha dei kvalifikasjonane arbeidslivet etterspør og med det vere 
tilsettingsklare for læreplass. 

 
2. Det må settast av ressursar som kan støtte skulane i arbeidet med å implementere og 

gjennomføre aktivitetar i høve til formidlingsarbeidet mot læreplass etter Vg2. 
 

3. Dei system og det verktøy som er utvikla gjennom prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære», skal implementerast i skulane for å systematisere skulane sitt arbeid med identifisering, 
kartleggingog oppfølging (IKO) fram mot læreplass. 

PS 114/19 Høyring - Langtidsplan for pilegrimssatsing 2019 - 2037 

Forslag til innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune er positiv til at Kystpilegrimsleia vert del av den statlege 

pilegrimssatsinga og representert med regionale senter. 
 

2. Hordaland fylkeskommune vil ta stilling til støtte til drift av eit regionalt senter i Hordaland i sak 
til fylkestinget 12.-13.06. 2019. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 21.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune er positiv til at Kystpilegrimsleia vert del av den statlege 

pilegrimssatsinga og representert med regionale senter. 
 

2. Hordaland fylkeskommune vil ta stilling til støtte til drift av eit regionalt senter i Hordaland i sak 
til fylkestinget 12.-13.06. 2019. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
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1. Hordaland fylkeskommune er positiv til at Kystpilegrimsleia vert del av den statlege 
pilegrimssatsinga og representert med regionale senter. 
 

2. Hordaland fylkeskommune vil ta stilling til støtte til drift av eit regionalt senter i Hordaland i sak 
til fylkestinget 12.-13.06. 2019. 

PS 115/19 Høyringsfråsegn - Ny fordelingsnøkkel for Den kulturelle 
skolesekken 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet er positiv til at ein gjer ein vurdering av fordelingsnøkkelen for spelemidlar til Den 

kulturelle skolesekken, og at ein legg SSB (Statistisk Sentralbyrå) sin statistikk til grunn.  
 

2. På prinsipielt grunnlag tilrår Fylkesutvalet modell A4 i saksframlegget, som vil gi den 
fordelingsnøkkelen som i størst grad gir kompenasjon for spreidd busetting (18%), tek omsyn til 
areal (12%) og samtidig sikrar eit flatt tilskot til alle elevar (70%). Dette vil sikre best mogleg 
tilbod til flest mogleg elevar.  
 

3. Den delen av dagens fordelingsnøkkel som utgjer utviklingsmidlar, bør uavkorta disponerast av 
fylkeskommunane. Dersom omsynet til regionreforma som ein demokratireform skal 
ivaretakast, er det naudsynt å sikre avgjerdsmakt direkte hos fylkeskommunane når det gjeld 
bruk av utviklingsmidlar. Sentralisering på dette området vil vera i motstrid med grunnlaget for 
regionreforma.  
 

4. Fylkesutvalet støttar at direktekommunane får same tilskot pr. elev som fylkeskommunane, 
utan ytterlegare tilskot frå kategoriane som skal korrigere for lange reiseavstandar og spreidd 
busetting. 
 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 21.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling 
 
1. Fylkesutvalet er positiv til at ein gjer ein vurdering av fordelingsnøkkelen for spelemidlar til Den 

kulturelle skolesekken, og at ein legg SSB (Statistisk Sentralbyrå) sin statistikk til grunn.  
 

2. På prinsipielt grunnlag tilrår Fylkesutvalet modell A4 i saksframlegget, som vil gi den 
fordelingsnøkkelen som i størst grad gir kompenasjon for spreidd busetting (18%), tek omsyn til 
areal (12%) og samtidig sikrar eit flatt tilskot til alle elevar (70%). Dette vil sikre best mogleg 
tilbod til flest mogleg elevar.  
 

3. Den delen av dagens fordelingsnøkkel som utgjer utviklingsmidlar, bør uavkorta disponerast av 
fylkeskommunane. Dersom omsynet til regionreforma som ein demokratireform skal 
ivaretakast, er det naudsynt å sikre avgjerdsmakt direkte hos fylkeskommunane når det gjeld 
bruk av utviklingsmidlar. Sentralisering på dette området vil vera i motstrid med grunnlaget for 
regionreforma.  
 

4. Fylkesutvalet støttar at direktekommunane får same tilskot pr. elev som fylkeskommunane, 
utan ytterlegare tilskot frå kategoriane som skal korrigere for lange reiseavstandar og spreidd 
busetting. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
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Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet er positiv til at ein gjer ein vurdering av fordelingsnøkkelen for spelemidlar til Den 

kulturelle skolesekken, og at ein legg SSB (Statistisk Sentralbyrå) sin statistikk til grunn.  
 

2. På prinsipielt grunnlag tilrår Fylkesutvalet modell A4 i saksframlegget, som vil gi den 
fordelingsnøkkelen som i størst grad gir kompenasjon for spreidd busetting (18%), tek omsyn til 
areal (12%) og samtidig sikrar eit flatt tilskot til alle elevar (70%). Dette vil sikre best mogleg 
tilbod til flest mogleg elevar.  
 

3. Den delen av dagens fordelingsnøkkel som utgjer utviklingsmidlar, bør uavkorta disponerast av 
fylkeskommunane. Dersom omsynet til regionreforma som ein demokratireform skal 
ivaretakast, er det naudsynt å sikre avgjerdsmakt direkte hos fylkeskommunane når det gjeld 
bruk av utviklingsmidlar. Sentralisering på dette området vil vera i motstrid med grunnlaget for 
regionreforma.  
 

4. Fylkesutvalet støttar at direktekommunane får same tilskot pr. elev som fylkeskommunane, 
utan ytterlegare tilskot frå kategoriane som skal korrigere for lange reiseavstandar og spreidd 
busetting. 

PS 116/19 Langtidslagring av elektronisk datamateriale. Medlemskap i KDRS - 
kommunearkivinstitusjonenes digitale ressurssenter 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek Arkivverket sitt pålegg om depotordning for langtidsbevaring av elektronisk 

datamateriale til gjerande. 
 

2. Fylkesutvalet støttar forslaget om at Hordaland fylkeskommune vert medlem i KDRS – 
Kommunearkivinstitusjonens digitale ressurssenter SA, og føreset at medlemskapen vert ført 
vidare i Vestland fylkeskommune 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek Arkivverket sitt pålegg om depotordning for langtidsbevaring av elektronisk 

datamateriale til gjerande. 
 

2. Fylkesutvalet støttar forslaget om at Hordaland fylkeskommune vert medlem i KDRS – 
Kommunearkivinstitusjonens digitale ressurssenter SA, og føreset at medlemskapen vert ført 
vidare i Vestland fylkeskommune 

PS 117/19 Årsmelding 2018 Hordaland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek «Årsmelding 2018 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
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Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek «Årsmelding 2018 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 

PS 118/19 Vedtektsendringar for Ungdommens fylkesting og Ungdommens 
fylkesutval 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek reviderte vedtekter for Ungdommens fylkesting og Ungdommens fylkesutval 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget. 
 
Fylkestinget vedtek reviderte vedtekter for Ungdommens fylkesting og Ungdommens fylkesutval 

PS 119/19 Årsmelding, handlingsprogram og protokoll frå Ungdommens 
fylkesting 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek årsmelding for 2018, handlingsprogram/planprogram for 2019 og protokoll frå 15.-17- 
februar 2019 til orientering.  
 
Fylkestinget godkjenner samansettinga av ungdommens fylkesutval slik det kjem fram av protokollen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek årsmelding for 2018, handlingsprogram/planprogram for 2019 og protokoll frå 15.-17- 
februar 2019 til orientering.  
 
Fylkestinget godkjenner samansettinga av ungdommens fylkesutval slik det kjem fram av protokollen. 

PS 120/19 Tertialrapport pr. april 2019 - rekneskapsprognose 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
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Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

PS 121/19 Godkjenning av prosjektrekneskap 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapa for prosjekta Knarvik vidaregåande skule, Kvinnherad 
vidaregåande skule og Fylkeshuset 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner rekneskapa for prosjekta Knarvik vidaregåande skule, Kvinnherad 
vidaregåande skule og Fylkeshuset 

PS 122/19 Bruravik kai - vidare bruk av kaiarealet 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner at fylkesrådmannen får fullmakt til å leiga ut eller selja Bruravik kai. Dersom 
ein ikkje vert samd om avtale med AkvaTotal AS, kan fylkesrådmannen  gå vidare til dei andre 
interessentane. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 02.05.2019  
 
Pål Kårbø (Krf) sette fram slikt utsetjingsforslag: 
 

«Framlegg til utsetjing. 
 
Gjennom media er det vore omtala at Norled har søkt om å opprette fergerute på gamle 
Brimnes- Bruravik. 
 
Utan å ta stilling til realitetane i den søknaden så bed underteikna om at denne saka vert 
utsett til fylkeskommunen har handsama søknaden frå Norled.» 

 
Røysting (til utsetjing) 
 
Kårbø sitt forslag fekk 12 røyster (A, Sp, Krf, SV, H) og vart vedteke. 
 
Vedtak 
 
Gjennom media er det vore omtala at Norled har søkt om å opprette fergerute på gamle Brimnes- 
Bruravik. 
 
Utan å ta stilling til realitetane i den søknaden så bed underteikna om at denne saka vert utsett til 
fylkeskommunen har handsama søknaden frå Norled. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.05.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
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Fylkesutvalet godkjenner at fylkesrådmannen får fullmakt til å leiga ut eller selja Bruravik kai. Dersom 
ein ikkje vert samd om avtale med AkvaTotal AS, kan fylkesrådmannen gå vidare til dei andre 
interessentane.


